
BESPREKING o v e r  r e c r e a t ie g e b ie d  in  de Redichemse Waard, gehouden op 4 a p r i l  
1968 t e  9»30 uur g n  hel] sta d IM is w an'

A anw ezig yraren: I s .  p len s c h o ten ip || DMcsig*a vo|3r R ^ ^ ^ ^ e r g t a a t ,
Irsi K#)pröyyVOO® d g  C u lt im r t e c h n :^ ^ ^ iD iM s t ,
Ia|. W .J. K neppelhout vo o r de G e ld e rse  Mij van Landbouw,
B r s . S t a a l  van h e t s o c io g r a f is c h  bureau Launspach,
I r .  G od thelp  van h e t a r c h ite c te n b u r e a u  Cramer -  Riemersma -  
G o d th elp ,
D rs. L .J .  Hermans, b u rgem eester van Culem borg, 
de E d e la c h tb a r e  hereïïg Schouw . jfe^thou derl van

■ ^HléjS^rg,
D rs, G .B .F . O bers, am btenaar B ^ ^ ^ ^ ^ ^ a r i e .

Te 10 .30  uur T/||ld de bespng^mjlg g g o o r'^ ^ ^ t in  aan w ezigheid  van d p a le e r  I  
M ensing, namens ral N .V ] S id n e y en de heren en j r .  T im e n  u i t

De b u rgem eester van CtgESKalrg» d ie  de 'besprekingen z a l  le id e n ,  
le n  h a r te lijk  welkom en v in d t  h e i p r e t t i g ,  d a t al]je M opBl3|fl
k o rte  termijn ygmien t e  brengen on geveer in  d e z e l f PfjSE§ bij de 
"bespreking in  oktober:; de p r o v in c ia le  w a te r s ta a t  was e c h te r  verh in d erd  om 
rond de' gep lan d e datum ail^nlg een h a lv e  d^nyraij te  maken.
De c o n c lu s ie  van de o k to b e r -b e s p r e k in g  w as, d at geprobeerd zou moeten worden.^  
om h e t zan d gat in  de r e s t  van de H p n d  duurzaam
t e  v e r p a c h te n . Na h e t g e sp re k  werd op ve rz o e k  van de heerESand|ljj|e B l rlea iian g  
van de 1—ja r ig e  v e r p a c h tin g  g e v ra a g d . A ls  een d o n d e rsla g  bij h e ld e re  hemel 
kwam de m ededeling? we maken geen g e b ru ik  van de v e r le n g in g  en hebben de boe-5ft 
ren de p a ch t op gezegd . Toen i s  de G e ld e rse  Mij van Landbouw in  de b re s gespron
gen, d ie  d i t  b e te r  kon doen dan wij. Het zou onze o n d e r h a n d e lin g s p o s itie  n . 1 .  
v e r b l i k t  hebben. HéH an m ra B ig aan  d a  (gB deri l l  Mij van Landbouw was in  strijd  

m sli d e ^ i ' l ^ ^ ^ C T  van h e t gesp re k  in ^ S p o b e M  Op 8 maart hebben wij toen  aan 
de Sanderse een b r i e f  d o H ^ ^ e k ( ^ ^ M ,vsEar^| wij hebben ui$|engez|lfcj dat
een e v e n tu e le  q|p z a n i^ g s - f B g u n n iB |  a l le e n  mogelijk :B ^ ra fe e n H H .e  on tzan d in g  
n o d ig  i s  voo r de v e r b e t e r in g  van de r e c r e a tie v e  moge lijkheden 5 d at v o o r ts  re 
k e n in g gehouden z a l  moeten worden met de wensen van R ijksw aterstaat en de 
steu n  van de la n d b o u w o rga n isa tie s  n o d ig  z a l  zijn.
De rvoorkefflH|na de l a a t s t e  b e sp re k in g  zou zijn om de h u id ig e  pJfes a ls  r e c r e a -  

f t i e g ^ i g d  t e  g a in  |§xppo.i•jg|ren; M et^ ^ ftem aiïH ef w iss H||M|emen igen%e||en met 
een o n tza n d in g van 15 h a . en verhuren de p la s  met de BgBpden voor 
aan de gem eente. Zou de o n tza n d in g minder dan 15 b a. zijn, dan w il  men d i t  
mindere u i t  de verhuur houden om h e t l a t e r  nog te  kunnen ontzanden.
"Wie vari Uffl, ald u s de burg^Sf|esjjj|r, "mjfj B k  le ^ ff i) 02̂ ^ v e ^ ^  U mekeer1 Kamps?" 
De h eer Kamps w i l  liej$ |erlh i® |ïd e s p a ts  afbytfSn. H ipve^fi^gepvoom ligt de heefi^Ji, 
Deelman, d ie  h e la a s  ve rh in d e rd  was om mee te  komen. Ik  ben n ie u w s g ie r ig  naar  
de w a te r sta a tk u n d ig e  a sp e cte n  en de p la n o lo g is c h e  k a n t.
I j?» jjrodthelp? De herenSSande’r s e  enjftde IMjffi'. Sidney w ii§ b n |Ifla  pam ping e • d »‘y 1 
Wij w i l l e n  l i e v e r  n i e t  zo ve r  gaan. Wij m l l e n  dlffjfeever l® le ||lj  van af* h e t w ater  
b e r e ik b a a r  doen zijn, z o a ls  h e t bureau V a lle n  h e e ft  v o o r g e s te ld . V e rg ro tin g  
van de p la s  aohten wij w el b e s l i s t  n o d ig .
B urgjm eéjltert Wat zijn de bezwarenïjite gen deHEermenging van d a g r e c r e a tie  en 
duurzame r e c r e a tie ?
I r .  G o d th e lp ? De z e i l e r s  vin den h e t n i e t  p r e t t i g ,  dat dagjesmensen daar l i g 
gen. Jad M en fp n  speedboten zijn h in d e rlijk  voor de z e i l e r s .  Dus ty p is c h  voor  
de z e ils p -ê r t  houden*
De h eer D ijk stra» Er l i g t  nog een probleem . Moet d e |g e u l d ic h th o f open?$In  
p r in c ip e  i s  er geen bezw aar teg e n  openhouden, in d ien  de oeverrand v e i l i g  i s .

: Ik  w i l  U, bu rgem eester, voor in te r n  ge b ru ik  w el een stu k  geven, w aarin de 
zaak i s  sam engevat. U v in d t  daar o .a .  de v ra a g in ,, o f  er geen gevaar i s  voor  
c o n c u r r e n tie . Wij zouden g e lu k k ig  zijn met ’ n haven in  de Rodichemse Waard van
wege de bezwaren teg e n  de gem eentelijke jachthaven? veerpont en strom ing.



Doch p r in c ip e  toestem m ing werd gegeven en i s  gehandhaafd. Gaan de gem eentelijke 
plannen door o f  g aat e r  i e t s  anders gebeuren? Het wordt v .w .b . de Waard in  
ie d e r  g e v a l tijd , dat wij met de e ig e n a a r  de zaak gaan r e g e le n , want de zaak 
wordt s te e d s  duurder.
B urgem eester? M issch ien  h e e l goed a ls  U s tr a k s  a l  een id ee  g e e ft  van de be
zwaren en k o ste n . E nige u it b r e id in g  van de p la s  i s  in  ie d e r  g e v a l nodig* om de 
oeverrand t e  v e r b e te r e n . Ik  mag nog even ingaan op Uw opmerking in zake de 
jachthavens de raad  h e e f t  z ic h  in  b e s lo te n  z i t t i n g  p r a k tis c h  unaniem u it g e 
sproken vó ó r r e a l i s e r i n g .  In d ien  de s u b s id ie  wordt aangepast aan de verhoogde 
k o ste n , dan z a l  de raad  b e s lu it e n  t o t  r e a l i s e r i n g  van de jach th aven . I s  l a t e r  
w el verru im in g  van de r e c r e a t ie  m ogelijk, dan z u lle n  de N.V. S idney en de heren 
Sanderse de e e r s te  gegadigden zijn.
I r .  R neppelhouts W ille n  de landbouwers daar mee sp e len  in  de r u i lv e r k a v e lin g  
dan moeten ze  6- j a r i g e  p ach t c o n tra c t  en hebben. Wij zijn o ver h e t  algemeen n ie t  
zo h ap p ig  op ontzandingen e .d .  Wij hebben met Sanderse besproken i .v .m . de be
langen van de b o eren . Toen v erzo ch ten  zij ons om een bem iddelende r o l  te  spelen  
om de zaak w eer op gang te  krijgen. Men w ild e  1 a p r i l  1968 w eten, waar men aan 
to e  w as. Er kwam naar vo ren , dat zij z ic h  met p lan  V a lle n  konden ve re n ig e n , m its 
e r  e x c lu s ie v e  camping bij mocht komen van 5 Ha. (zonder ra d io  en z o ) .  V orige  
week zijn de e e n ja r ig e  pacht c o n tra c t  en w eer gegeven. Dat w i l  i k  a ls  een goed 
punt n aar voren  brengen. De G ew estelijke Raad van h et Landbouwschap z a l  p o s i t ie f  
a d v ise re n , omdat h ie r  méér b e r e ik t  w ord t, in d ie n  we mede w il le n  werken aan 
de o n tzan d in g . Ik  ben hoopvol gestemd o ver p r o v in c ia le  ontzandingsvergunning.
Wij hebben hen gevraagds le g  Uw punten s c h r i f t e l i jk  v a s t .  Men g aa t daarmee ak
koord, maar w i l  dan l a t e r  ook de n o tu len  z ie n , om even tu ele  aanmerkingen 
daarop t e  kunnen maken.
I r .  Koopman? Ik  ben meer toeschouw er i .v .m .  de r u i lv e r k a v e l in g .  Ik  kan s le c h ts
opmerken, dat in  de b e g r o tin g  van de r u i lv e r k a v e l in g  geen reken in g  i s  gehouden 
met v o o rz ie n in g e n  op k o sten  van de r u i lv e r k a v e l in g .
I r .  K heppelhout: Wij hebben g e s t e ld ,  dat vóór a l l e s  e e n - ja r ig e  p ach tco n tracten
gegeven' m oesten worden.
B urgem eesters H e tze lfd e  hebben wij gezegd voor h et 99“ j a r i g  c o n tr a c t .
De h eer Kampss Bij U i s  e r  geen tw ijfe l meer aan onze medewerking aan r e c r e a t ie
daar. Onze zo rg  was* g aa t h e t inderdaad gebeuren. We zijn to t  de c o n c lu s ie  ge
komen, d a t e r  b e te r  geen bijdrage voor de gemeente kan komen u i t  de ontzanding 
maar o verd ra ch t van de p la s  na de on tzan d in g. Nu 99“ j a r i g  h u u rco n tract. Ik  
ben b lij  met de g e lu id en  van R ijksw aterstaat en van de heren Kneppelhout en 
Koopman. Onze zo rg  g in g  naar de in r ic h t in g  van de p la s .  Van landbouw naar re 
c r e a t ie  g e e ft  hogere w aarde, men gaat dan vaak n ie t s  anders doen dan specu
le re n  met d ie  hogere w aarde. Het nu gegeven a l t e r n a t ie f  l ijk t  mij aanvaardbaar. 
R ijksw aterstaat h e e ft  nog geen voorkeur u itgesp ro k en  voor handhaven o f  v e r le g 
gen van de toegan gsgeu l t o t  de p la s .  A lle e n  i s  gezegd, dat de nieuwe geul 
b e te r  te  handhaven i s .
De h eer D ijkstras Om even in  te  gaan op de kosten  met een h e le  ruwe sch attin g* 
voor b u ite n  z a l  een b edrag van f .  50*0CX)j"-“  nodig zijn, voor de landtong 
f .  10 .000,— • Dat i s  de h u id ig e  to estan d  op' p e i l  brengen.
N autisch  g e z ie n  zou ve rle g g e n  een vo o rd eel zijn. Bovendien minder la s t  van ve r
zanden en s n e l le r  ech t van de r i v i e r  a f .  Maar ook in  de nieuwe s i t u a t ie  z a l  
men moeten blijven verd ed igen .
De heer Kamps? U z e g t , dat men moet blijven verdedigen , maar i s  dat g evo lg  van 
cLe zandwinning.
I r .  E enschotens J a , want e r  o n tsta a t e x tra  strom ing.
De heer Kamps? V erleggen naar h et w esten acht ik  persoonlijk een vo o rd ee l, ook 
i»v.m . co n ta ct met de gemeentelijke jach th aven . Maar la te n  we proberen e e r s t  
de zaak rond te  krijgen voord at we de bestemming wijzigen.
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Wethouder Schouw: De h eer Kneppelhout h e e ft  gezegd, dat hij en ig szin s  hoopvol 
gestemd i s  o ver de ontzand ing. Een ontzanding van 10 h a . ,  d ie  in  het voordee] 
i s  van de N.V. S idney, i s  n ie t  in  h et vo o rd eel van de hoeren. Waarop wordt 
d ie  hoop gebaseerd? Krijgen de hoeren vervangende grond?
I r .  Kneppelhout; A ls  de P .P .D . en R ijksw aterstaat g u n stig  adviseren  z u lle n  
G .S. w el g u n stig  b esch ikk en .
I r .  Koopmans Ik  w il  nog gra a g  opmerken, dat de hoeren w el geen toewijzing in 
gevolge a r t ik e l  13 z u lle n  krijgen voor de grond, d ie  ontzand gaat worden. 
Daarvoor dus geen com pensatie m iddels de r u ilv e r k a v e lin g  te  verwachten.

Op d i t  o g e n b lik  wordt de v e rg a d erin g  onderbroken en komen de heren 
Mensing, G.G. Sanderse en ÏÏ.K. Sanders t e r  b esp rek in g. Van deze b esprekin g 
zijn a fzon derlijke n otu len  opgemaakt.



Behalve Burgemeester en Wethouders van Culemborg, gem eentelijke adviseurs en 
b i j  het r e c r e a t ie -o b je c t  betrokken in s ta n tie s  a ls  R ijk sw a te rsta a t, Gelderse 
M ij. van Landbouw en C ultuur Technische D ienst waren aanwezig de heer Mensing 
a ls  vertegenw oordiger van de N.V.Sidney en de heren Sanderse u it  Culemborg.

De Burgemeester heet de heren Mensing en Sanderse welkom in  de reeds eerder 
aangevangen bijeenkom st. H ij d e e lt mede de b r ie f  aan de Gelderse M ij. van 
Landbouw geschreven, t e r  kennis van de vergaderin g gebracht te  hebben. Ik  zou 
U w ille n  v o o r s te lle n  z e l f  naar voren t e  brengen hoe U Uw bijzond ere belang- 
s te ïïlin g  voor een r e c r e a t ie f  o b ject in  concreto zou w ille n  re a lise re n .
Sanderse J r . ? Wij zouden graag een camping met een jachthaven hebben, zo groot 
m ogelijk .
Burgemeester? Mag ik  de stedebouwkundige het woord geven.
Ir .G e d th e lp ? In verband met de re cre a tie v o o rz ie n in g  i s  h ie r  u it  gegaan van een 
d u id e lijk e  sch eid in g  van recreatievorm en (p lan  V a lle n ) . Men z ie t  de p las a ls  
een zu ivere  z e i lv i j v e r .  Speedboten en o e v e rre cre a tie  zoveel m ogelijk  weren. De 
jachthaven b i j  de stad  i s  mede een impuls voor het leven  van het Noorden van 
de s ta d . Daarom geen jachthaven in  de Redichemse Waard.
Kamgsslk zou p re cie se  in r ic h tin g  en gebruik van het ob ject nog even in  het 
midden w ille n  la te n  i .v .m . nadere s tu d ie s . Ik  heb geconstateerd dat de heer 
Sanderse de p las r e c r e a t ie f  w il  bestemmen. Ik  zou er voor w ille n  p le ite n , dat 
de gemeente een s te v ig e  v in g er in  de pap h e e ft .  Immers de bestemming w ijz igen  
in  "re cre a tie g e b ie d " moet inhouden, dat deze bestemming g e re a lise e rd  wordt. Ik  
zou daarom aan de heer Sanderse w ille n  vragen?"hoe gaat U d it  doen?".
Sanderse J r . ? "w ij w ille n  tegen de A.N.W.B. zeggen, neem het op in  het boek.
Wij w ille n  het doen zo a ls  de gemeente het w il  hebben. Maar dan moet de zaak 
e e rs t rond z i jn .
Kamps? Ik  w il  de zwakte in  de wetgeving n ie t verdoezelen. Er moeten waarborgen 
komen, dat U o f Uw opvolgers inderdaad de gedane b e lo fte s  zu llen  nakomen. Die 
zekerheid b e lu is t e r  ik  n ie t .  Er zou eigendomsoverdracht aan de gemeente moeten 
komen.
Mensing? Eigendomsoverdracht i s  n ie t m ogelijk . Wel een langdurige verpachting 
aan de gemeente. Waarborgen w ille n  w ij geven. Wij w ille n  s le ch ts  een d eel aan 
de agrarisch e bestemming onttrokken z ie n . Geen 60 ha. camping, l i j k t  ons wel 
wat v e e l .  Het gaat om 15 ha. Onze grondgedachte i s  dat de zaak a a n tre k k e lijk  i s  
voor r e c r e a t ie .  Wij w ille n  in te re sse re n . We hoeven niks te  graven. We w ille n  
waarborgen geven, vwb. in r ic h tin g  w ille n  w ij ons houden aan de A.N.W.B.-voorwaarden, 
Er i s  k a p ita a l aanwezig, n ie t  b i j  de N.V. maar wel b i j  de mensen die d it  zu llen  
gaan doen.
Kamps? Ik  heb la te n  uitkomen dat e r  onvoldoende p u b lie k re ch te lijk e  rege lin g  
b estaat om de bestemming te  handhaven, daarom z a l het p r iv a a tr e c h te lijk  moeten 
gebeuren alvorens d ie  bestemming g e re a lise e rd  wordt. Ik  zou dus w ille n  vragen 
hoe denken de heren d it  te  re a lise re n ?
Mensing? Ik  heb d it  n ie t u itg e zo ch t. Dit kan pas a ls  w ij weten wat er gaat 
gebeuren. De voorwaarden kunnen b e te r  ontworpen worden door de o verh eid sin stan ties. 
U zu lt het nu ook n ie t zo maar neer kunnen sch rijv en  al3  U n iet weet wat er gaat 
gebeuren. A ls e r  voorwaarden komen zu llen  w ij ons daar w a a rsch ijn lijk  mee kunnen 
verenigen.
Burgemeester? Wij staan voor a ltern atieven ? o f problemen te  komen to t een k lein e 
jachthaven 6 f vergroten  van de p las en dan a lle e n  gebruiken a ls  z e i lv i jv e r .
Het e e rste  z a l b ijzon d er m o e ilijk  te  re a lise re n  z i jn  op d it  ogenblik. De z e i l 
v i jv e r  l i g t  het meest voor de hand. Zou e r  echter een w ijz ig in g  in  de s itu a tie  
optreden dan bent U de e e rste  gerechtigden om van de veranderde omstandigheden 
gebruik te  maken.
Wat zeggen, mijnheer Kamps, de Utrechtse plannen over de Redichemse Waard?
Uit het c ita a t  van de heer Kamps b l i j k t  opnieuw dat gestreefd  moet worden naar 
de grote z e i lv i jv e r .  Het aanleggen van een jachthaven za l gezien worden a ls  een 
duplioeren van de Culemborgse.

BESPREKING over re cre a tie g e b ie d  in  de Redichemse Waard, gehouden op 4 a p r i l  1968
te  10.30 uur in  het stadhuis van Culemborg.
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a ls  vertegenw oordiger van de N.V.Sidney en de heren Sanderse u it  Culemborg.

De Burgemeester heet de heren Mensing en Sanderse welkom in  de reeds eerder 
aangevangen b ijeenkom st. H ij d e e lt  mede de b r ie f  aan de Gelderse M ij. van 
Landbouw geschreven, t e r  kennis van de vergaderin g gebracht te  hebben. Ik  zou 

H l  U w ille n  v o o r s te lle n  z e l f  naar voren te  brengen hoe U Uw bijzond ere belang
s t e l l i n g  voor een r e c r e a t ie f  o b je ct in  concreto zou w ille n  r e a lise re n .
Sanderse J r . ; '1'fcgy zouden graag een camping met een jachthaven hebben, zo groot 
m o gelijk .
Burgem eesters Mag ik  de stedebouwkundige het woord geven.
Ir .G e d th e lp s In verband met de re cre a tie v o o rz ie n in g  i s  h ie r  u itgegaan van een 
d u id e lijk e  sch eid in g  van recreatievorm en (plan  V a lle n ) . Men z ie t  de p las a ls  
een zu ivere  z e i lv i j v e r .  Speedboten en o e v e rre c re a tie  zoveel m ogelijk  weren. De 
jachthaven b i j  de stad  i s  mede een impuls voor het leven  van het Noorden van 

^ de s ta d . Daarom geen jachthaven in  de Redichemse Waard.
KampssIk zou p re c ie se  in r ic h t in g  en gebruik  van het o b ject nog even in  het 
midden w il le n  la te n  i .v .m . nadere sturc^fi. Ik  heb geconstateerd dat de heer 
Sanderse de p la s  r e c r e a t ie f  w il  bestemmen. Ik  zou e r  voor w ille n  p le ite n , dat 
de gemeente een s te v ig e  v in g e r  in  de pap h e e ft .  Immers de bestemming w ijz igen  

g rin  ’’re cre a tie g e b ie d "  moet inhouden, dat deze bestemming g e re a lise e rd  wordt. Ik  
zou daarom aan de heer SanderseFw illen vragens"hoe gaat U d it  doen?".
Sanderse J r . s "w ij w ille n  tegen de A.N.WoB. zeggen, neem het op in  het boek. 

i; Wij w il le n  het doen zo a ls  de gemeente het w il hebben. Maar dan moet de zaak 
e e rs t rond z i jn .
Kamps s Ik  w il  de zwakte in  de w etgeving n ie t verdo ezelen . Er moeten waarborgen 
komen, dat ËEof Uw opvolgers inderdaad de gedane b e lo fte s  zu lle n  nakomen. Die 
zekerheid b e lu is t e r  ik  n ie t .  Er zou eigendomsoverdracht aan de gemeente moeten 
komen.
Mensing; Eigendomsoverdracht i s  n ie t m ogelijk . Wel een langdurige verpachting 
aan de gemeente. Waarborgen w ille n  w ij geven. Wij w ille n  s le c h ts  een d eel aan 
de a gra risch e  bestemming onttrokken z ie n . Geen 60 ha. camping, l i j k t  ons wel 
wat v e e l .  Het gaat om 15 ha. Onze grondgedachte i s  dat de zaak a a n tre k k e lijk  i s  
voor r e c r e a t ie .  Wij w ille n  in te re sse re n . We hoeven niks te  graven. We w ille n  

l a  waarborgen geven, vwb. in r ic h t in g  w ille n  w ij ons houden aan de A.N.W.B.-voorwaarden.
Er i s  k a p ita a l aanwezig, n ie t  b i j  de N.V. maar wel b i j  de mensen die d it  zu llen  

^3 gaan doen.
, 1  Kamps; Ik  heb la te n  uitkomen dat e r  onvoldoende p u b lie k re ch te lijk e  rege lin g
«  b estaa t om de bestemming te  handhaven, daarom z a l het p r iv a a tr e c h te lijk  moeten 

gebeuren alvoren s d ie  bestemming g e re a lise e rd  wordt. Ik  zou dus w ille n  vragen 
hoe denken de heren d it  t e  re a lise re n ?
Mensing; Ik  heb d it  n ie t u itg e zo c h t. Dit kan pas a ls  w ij weten wat er gaat 

■  gebeuren. De voorwaarden kunnen b e te r  ontworpen worden door de overh eid sin stan ties.
U zu lt  het nu ook n ie t  zo maar neer kunnen sch rijv en  a ls  U n ie t weet wat er gaat 
gebeuren. A ls e r  voorwaarden komen zu llen  w ij ons daar w a a rsch ijn lijk  mee kunnen 
verenigen.
Burgemeester; Wij staan voor a lte rn a tie v e n ; o f problemen te  komen to t een k lein e 
jachthaven ó f  vergroten  van de p las en dan a lle e n  gebruiken a ls  z e i lv i jv e r .
Het e e rs te  z a l b ijzo n d er m o e ilijk  te  re a lise re n  z i jn  op d it  ogenblik. De z e i l 
v i jv e r  l i g t  het meest voor de hand. Zou e r  ech ter een w ijz ig in g  in  de s itu a t ie  
optreden dan bent U de e e rs te  gerechtigden om van de veranderde omstandigheden 
gebruik te  maken.
Wat zeggen, m ijnheer Kamps, de U trechtse plannen over de Redichemse Waard?
Uit het c it a a t  van de heer Kamps b l i j k t  opnieuw dat gestreefd  moet worden naar 
de grote  z e i lv i j v e r .  Het aanleggen van een jachthaven za l gezien worden a ls  een 
dupliceren  van de Culemborgse.



Burgemeesters Het p ro vin cia al best u r van Gelderland zal n ie t gemakkelijk tegen  
deze op vattin g s t e l l i n g  nemen. Is  het n iet verstandiger om naar vergrotin g van 
de ontzanding te  koersen en dan langdurig contract met de gemeente, met herleven  
van rechten voor de N.V.Sidney a ls  er meer mag. "Wat denkt R ijksw aterstaat van 
het a lte r n a tie f"  aldus de burgemeester.
D ijkstras Wij k ijk en  n ie t naar de re cre a tie  in  de p la s. A lleen de beplanting is  
voor ons van belang rondom de p la s . Het w erk elijk  voldoende v e i l i g  s te lle n  van de 
rijk sw atersta at belangen sta a t ons voor ogen, want d it  wordt de hoogste t i j d .  Wij 
moeten een overeenkomst gaan o p stellen  met de vergunninghouder inzake de verbinding 
met de r iv ie r .
Mensings w|n hebben inderdaad gevraagd, mag h ij  voorlopig open b lijve n ?
Het i s  wel zo dat het n ie t in  het besang van het te rre in  is  om de zaak open te  
houden a ls  er geen re cre a tie  komt. Er wordt nu in  het w ild gebruik van gemaakt.
A ls er niks gaat gebeuren dan de zaak d ic h t, dat is  ons standpunt.
D ijk stras Zoals bekend is  v a lt  rond november het hoge water te  verwachten.
Vóór 1 november za l oeverrand verdedigd moeten worden. 5000 meter is  aan het 
afkalven . Dat z a l een halve ton kosten. Dan de toegangsgeul. Ook daar zu lt U ie ts  
aan moeten la ten  doen. U zu lt ‘^0 h 60 duizend gulden moeten besteden d it  jaar. Wij 
z ijn  erg e e n z ijd ig . Kaar deze zomer zu lt U to t overeenstemming moeten komen. U 
z i t  op de grenss 32 meter oever. De fa ta le  maat is  30 meter.
Mensings Wij hebben d it  gezien vandaar dat we b l i j  z ijn  met deze bespreking. 
Burgemeesters Hoe lang duurt de procedure voor een ontzandingsvergunning?
Mensings We zouden dus nu dè nieuwe uitgan g moeten gaan maken en daarmede de 
andere dichten.
Ir.Eenschotens In principe goen bezwaar tegen de nieuwe ingang a ls  de andere 
gesloten  wordt.
Burgemeesters Kan het op korte term ijn?
KampsS' "De zaak is  nog onvoldoende geconcretiseerd. De zaak eerst in  principe  
voorleggen". De zaak iss  kan men verder gaan met de ontzanding? Hierdoor gaat de 
zaak anders lig g e n . Dit moet eerst worden voorgelegd aan Gedeputeerde Staten voor 
een p rin cip e-u itsp raa k  over het zand. Na die uitspraak kan de zaak verder worden 
u itgew erk t, waarbij de gem eentelijke belangen a l t i j d  gewaarborgd moeten worden. 
Ir.Kneppelhout  s En 6 -ja r ig e  pacht contract en voor de boeren aan het einde van het 
pachtjaar.
Mensings "Wij z ijn  bereid om met ontzanding mee te  gaan en een z e ilv ijv e r  te  
maken in  de Redichemse Xfaard. Het&pjs echter n iet zo, dat in het to ta le  gebied 
overal even fr a a i zand z i t .  Wij zouden n a tu u rlijk  het k w a lita tie f  besta zand 
w ille n  hebben en daarmede moet rekening worden gehouden b ij  het verleggen van 
de ge u l".
Ir.Eenschotens Hoe diep?
Mensings 20 meter, zoals de r e s t.
Burgemeesters D it n a tu u rlijk  n ie t waar de oevers naar alkaar toegaan.
Mensings Inderdaad.
Burgemeesters Het verstan d igste is  dus om naar ontzanding te  koersen met een 
voorwaardelijk contract tussen U en de gemeente Culeraborg, dat in  geval van 
ontzanding de plas langdurig verhuurd wordt aan de gemeente. Op basis daarvan zo 
snel m ogelijk instemming gemeenteraad en toestemming Gedeputeerde Staten.
Kampss Inderdaad. Ik w il er echter nog een ding aan toevoegen. Voor ons is  het van 
het hoogste gewicht dat het recreatieve gebruik verzekerd is  op voor de overheid 
aanvaardbare w ijze . Daarvan zal ons advies afhangen.
Mensings Met de v ijv e r  is  men het eens. Men is  tegen een jachthaven. De ontzanding, 
waar, hoe d iep , hoe v e e l is  voor ons extra van belang. Uit de z e ilv ijv e r  komen 
immers geen inkomsten. We gaan mee met erfpacht. Waar het ons om gaats wat z ijn  
de kansen -  op korte term ijn -  wat v a lt  er te  realiseren? In november moet de zaak 
bekeken z ijn .
D ijk stra s In augustus, september moet er aan gewerkt worden.
Ir.Kneppelhouts De procedure is  van belang. Diverse in stan ties moeten advies 
uitbrengen ( 3 maanden)•
Mensings Z ijn  de in sta n tie s  n iet hier?



Burgem eesters B ijn a  a lle m a a l, a lle e n  de p ro v in c ia le  w a te rsta a t ont "breekt* Voor de 
gemeente hangt het a f  van de overeenkom st. R ijk sw a te rsta a t zegt ja .  Ook de 
landbouw s ta a t  h ie r  a c h te r  m its de r e s t  aan de "boeren komt.
IroKneppelhout sInderdaad, maar w e r k e li jk  a ls  een u itzo n d erin g .
Burgem eesters De C.ToD. h e e ft  geen d ire c tb b e la n g . Het standpunt van de P.P.D. 
h e e ft U vernomen, d i t  steu n t het standpunt van de stedebouwkundige en w il  dus de 
ontzanding steunen.
M ensings "En P o r v in c ia le  W atersta a t?'1
Burgem eesters Dat z a l  wat m o e il i jk e r  l ig g e n . Men w il  vasthouden aan het zandbeleid . 
De h eer Mois zegt e c h te r  ze e r  n a d ru k k elijk s  " ik  ben maar adviseur-, G.S. b e s lis s e n " . 
Ir.K neppelhout s De bestemming van het zand z a l  b e la n g r ijk  z i jn .
Ir» Koopmans Voor v e r s n e l l in g  van de procedure G.S. ook vragen om de zaak voor te  
leggen  aan de^Gelderse Re e reatiecom m issi||? Laat het daar zo sn e l m o gelijk  in  
brengen. Er i s  tu s s e n t ijd s  een verg a d erin g  op 7 mei.
B urgem eesters Daarvoor zou de h eer Deelman benaderd moeten worden.
Kampss Het ene doen zonder het andere >te la te n . Het p rin cip e  i s  a l  behandeld in  
d ie  commissie dacht i k .  Met ^uitspraak van d ie  commissie komt U n ie t  op het punt 
waar w ij heen w ille n s  een verdergaande ontzanding.
Ir,Koopmans Het b e la n g r i jk s te  i s  de r e c r e a t ie ,  z u lle n  G.S. b e s lis s e n  zonder 
u its p r a a k  van de re crea tieco m m issie .
Kampss Het r e c r e a t ie - o b je c t  en de ontzanding beide voorleggen  aan G.S. Het e e rs te  
voor beh an delin g in  de re crea tieco m m issie , het tweede aan G.S. z e l f ,  d a a rb ij de 
v o o rlo p ig e  overeenkomst iïk||  de N .V .Sidney o verleggen .
Ir.K n eppelhout s benadrukt opnieuw dat het van b elang i s  welke bestemming het tey s  
winnen zand k r i j g t .
Sanderse J r . s A an va n k elijk  werd het zand gevraagd voor een weg, maar w ij konden 
n ie t s  zeggen. Ook aannemers uit de omgeving hebben gevraagd naar het zand.
M ensings De 20 ha. d ie  ontzand z i j n ,  z i jn  geb ru ik t in  U trecht voor het Kanelen- 
e ila n d .
Kamps s De vergunning i s  aan een term ijp j gebonden. Ik  zou inderdaad wel graag zien  
dat het n ie t  t e  lan g  gaat duren. Anders i s  r e c r e a t ie f  gebruik  geruime t i j d  n ie t 
m o g e lijk .
D i jk s t r a s E erst 5 m eter a fg rav e n . Maar ds het te  lan g  duurt z a l  het zand ook gaan 
v e rz ie k e n .
Ir.K neppelhout s Voor het v e r k r ijg e n  van de vergunning i s  het een b e la n g r ijk  

fofcoordeel a l& .h e f1 zand in  de omgeving v e rb ru ik t wordt.
Burgem eesters Eén d é t a i l  heb ik  nog onbesproken g e la te n . Do m ogelijkheden voor 
sp e cie b e rg in g  d ie  h ie r  even tu ee l aanwezig z i jn .
Mensings S p ecieb erg in g  zou daar inderdaad kunnen geschieden.
Burgem eesters Het zou een punt z i jn  vóór een diepe ontzanding.
M ensings We hebben a l  20 ha lig g e n  ook. Een voord eel i s  dat de afstan d  n ie t te  
groot i s .  Er was n l .  a l  b e la n g s te ll in g  voor maar de toegang to t  de p las was te  
ondiep. Ook de sp e cie  u it  .de haven van Omémborg kan in  dat g eva l gestopt worden. 
Ir .E en sch o ten s Het zou bovendien de kw elgevoeligh eid  verminderen a ls  e r  sp ecie
b ergin g  zou p la a ts  vinden.
D ijk s t r a s Het creë ren  van sp ecieb erg in g  i s  een algemeen b elang. Ook onze kanalen
d ien st had b e la n g s te ll in g  om a f  en to e  sp e cie  t e  bergen.
Burgem eesters Wij hebben d u id e l i jk  standpunten geform uleerd. Nu e e rst overeenkomst 
Sidney-Gemeente en wensen van Sidney i.v .m . ontzanding met de afzetm ogelijkheden 
voor het zand en de sp e cie b e rg in g . Wij gaan het plan V allen  inzenden. Dan mot 
v o o rlo p ig  co n tra ct naar G.S. en aanvrage voor ontzanding om een en ander toe  te  
kunnen l ic h t e n .
Mensings Mag i k  nog even vragens hoeveel ha?
Burgem eesters Naar ik  meen 10 h a .,  n ie t  p re c ie s  door ons uitgem eten.
Sanderse J r .s  Zou graag tek en in g  van plan V allen  w ille n  hebben.
Burgem eesters Dat kan verzorgd worden. Wijs er  nog op dat de aanvullingen 
v e rfra a iin g e n  z i jn .
Mensings Mag ik  b ru ta a l z i jn ?  A ls U e r  n ie t  mee instem t, zegt U het maar. Mag ik  
v o o r s te lle n  om nog 10 minuten van Uw t i j d  aan deze zaak te  besteden om do zaak 
door te  p raten , burgem eester. U maakt dan een concept. Wij bestuderen het en 
geven U dan antwoord.



Burgem eesters Akkoord.
D ijk s t r a s Wij gaan lo s  van a l l e s  in  co n ta ct tre d e n  met de N .V .S id n ey.
MensingsKan dat geen 2 h. 3 maanden wachten?
D ijk stra s  Voordat U a l l e s  h e e ft  v i a  de am ïbtelijke molens en U nog eens een maand 
de t i j d  gehad h e e ft  om e r  o ver t e  denken, i s  d ie  p erio d e  w el v o o r b i j .
Burgem eesters Mag i k  nu de m eeste van U dan van h a rte  danken v o o r de b e r e id w i l l ig 
heid  om h ie r  samen t e  spreken over de toekom st van het zandgat in  de Redochemse 
Waard. I k  meen t e  mogen zeggen dat w ij  t i t  een. duid^ ürjke b e p a lin g  van stand
punten z i jn  gekomen. (^/(j
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